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Jautājums Kā lokāms uzvārds Linkaits?

Atbilde Uzvārds lokāms pēc 1. deklinācijas parauga: Linkaits, Linkaita,
Linkaitam, Linkaitu...

Ja uzvārdos sastopami varianti (formas ar galotnes patskani vai bez
tā), uzvārds jāloka atbilstoši vienskaitļa nominatīva galotnei.
Piemēram.
N. Kas? Bļodonis, Bumbieris, Eglītis N. Kas? Bļodons, Bumbiers, Eglīts

Ģ. Kā? Bļodoņa, Bumbiera, Eglīša Ģ. Kā? Bļodona, Bumbiera, Eglīta

D. Kam? Bļodonim, Bumbierim, Eglītim D. Kam? Bļodonam, Bumbieram, Eglītam

A. Ko? Bļodoni, Bumbieri, Eglīti A. Ko? Bļodonu, Bumbieru, Eglītu

I. Ar ko? ar Bļodoni, ar Bumbieri, ar Eglīti I. Ar ko? ar Bļodonu, ar Bumbieru, ar Eglītu

L. Kur? Bļodonī, Bumbierī, Eglītī L. Kur? Bļodonā, Bumbierā, Eglītā

V. – Bļodoni! Bumbieri! Eglīti! V. – Bļodon! Bumbier! Eglīt!

Tātad:
uzvārdi, kuri beidzas ar -ns, lokāmi kā līdzīgi 1. deklinācijas lietvārdi,
kas beidzas ar -ns, piemēram, sugasvārdi betons, bērns, piens, un
īpašvārdi Džons, Kains, Svens, Kristiāns ;
uzvārdi, kuri beidzas ar -rs, lokāmi kā līdzīgi 1. deklinācijas lietvārdi –
eliksīrs, traktors, žanrs, Ainārs, Oskars;
uzvārdi, kuri beidzas ar -ts, – kā amats, klimats, komats, štats, Ģirts,
Marats, Vents.

Avoti Par vārdu un uzvārdu lietošanu un rakstību latviešu literārajā valodā. Latvijas
Republikas Valsts valodas centrs. Rīga : Latvijas Republikas Valsts valodas
centrs, 1998, 22. lpp.

© Latviešu valodas aģentūra, 2017 01.05.2025 06:35

http://www.valodaskonsultacijas.lv/lv/questions/820

